

AMI综合评价 (A刊) 扩展期刊

全国高校社科精品期刊

ISSN 1004-2458  
CN 13-1025/C

RCCSE中国核心学术期刊(扩展版)  
复印报刊资料重要转载来源期刊

中国科技论文在线优秀期刊  
河北省高校社科学报优秀期刊

# 日本问题研究

## JAPANESE RESEARCH

RIBEN WENTI YANJIU



河北大学主办

5

第35卷 第5期

2021年10月

# 日本问题研究

## 目 次

### 【社会研究】

- 日本的“过劳”与“过劳死”问题：原因、对策与启示 ..... 胡 澎（1）
- 日本社会丝绸之路文化认同的形成与中日交往的时效 ..... 李书琴（10）

### 【政治研究】

- 从日越关系新动向看日本对东南亚经济外交的新趋势 ..... 白如纯（20）
- 宪法视域下天皇与日本国体的关系 ..... 李 超（27）

### 【经济研究】

- 疫情冲击背景下日本产业链重构政策及影响 ..... 田 正（38）
- 日本对亚洲对外直接投资动机的东道国特征与行业异质性研究  
..... 郑 磊，祝 宁，兰 天（49）
- 新冠疫情下中日双边贸易的特点与趋势 ..... 李清如（63）

### 【法律研究】

- 日本对“跟踪纠缠”行为的处罚及启示 ..... 郑 琳，晋 涛（72）

#### 编辑电子信箱

王雅坤：1179143758@qq.com

孙 丽：sunli803@163.com

特邀英文编辑：郭书彩

网络地址：<http://rbwtjy.hbu.cn>

公共邮箱：[rbwt@hbu.cn](mailto:rbwt@hbu.cn)

## Contents

Causes, Countermeasures, and Implications of Overwork and Karoshi Phenomenon  
in Japan ..... HU Peng( 1 )

On the Silk Road Cultural Identity of Japanese Society and the Aging of Sino-Japanese  
Communication ..... LI Shu-qin( 10 )

Viewing the New Trends of Japan’s Economic Diplomacy in Southeast Asia from the  
New Trends in Japan-Vietnam Relations ..... BAI Ru-chun( 20 )

The Relationship Between the Japanese Emperor and Japanese State Form from the  
Perspective of the Constitution ..... LI Chao( 27 )

An Analysis of Japanese Industrial Chain Reconstruction Policy and Its Impact Under  
the Impact of the Epidemic ..... TIAN Zheng( 38 )

A Study on Host Country Characteristics and Industry Heterogeneity of Japan’s  
Motivation for OFDI in Asia ..... ZHENG Lei,ZHU Ning,LAN Tian( 49 )

The Characteristics and Trends of Bilateral Trade between China and Japan under  
COVID-19 ..... LI Qing-ru( 63 )

Japan’s Punishment of Stalking Behavior and Its Implications  
..... ZHENG Lin,JIN Tao ( 72 )